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Abstract

       Chaotic dynamics are at the center of multiple studies to perfect encrypted 

communication systems. Indeed, the particular time evolution nature of chaotic 

signals constitutes the fundamentals of their application to secure the optical 

communications. The information coded on the carrier wave can be extracted with 

knowledge of the system dynamic evolution law.

      The work presents the implementation of experimental chaos generation 

systems by means of electro-optic feedback of the semiconductor laser. The output 

photocurrent of the optical receiver is amplified and reinjected as a feedback to the 

semiconductor laser source. The injected feedback photocurrent produces a chaotic 

behavior in the laser output.

      The change of the chaotic series and its jump from chaotic to periodic form 

depends on the initial operation condition of the laser diode and on the 

amplification of the injected feedback photocurrent. The chaotic signal has been 

used as a carrier for data transmission, the phase masking technique was used 

during the work. The data (message) signal was injected with the chaotic signal. 

     Finally, two of the chaotic laser systems have been established to find the 

synchronization between two chaotic attractors.  This step was done in order to 

extract the encoded message via the chaotic laser system.
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المستخلص

 لدراسات مركزا الليزرات في الحاصلة الفوضى او الشواش ديناميكيا تعد          

ّكلُ الحقيقة، فى.  الضوئية للتصالت تام أمان تحقيق  الى تهدف متعددة  طبيعةَ ُتش

ِر ِة الشاراتِ تطو  بواسطة التصالتِ  أمان ضمان لتطبيقِات أساس الفوضوي

يمكن.  ِة  الحاملة الموجه على المشفرة المعلومات استخلص التشفير  قانونِ بمعرف

ِر الديناميكيَ.  النظامَ تطو

َق جرى البحث هذا في  ِة تطبي ِد أنظم ِا الفوضى تولي  التعليقاتِ بواسطة تجريبي

ِو ِة الكهر ِر  في البصري الموصل.  شبه ليز

 للمصدر عكسية  كتغذية ثانيةً ُ ويحقن البصريِ للمستقبل  الكهروضوئي التيار يضخم

ِري ينتج. شبه الليز  في فوضوي سلوك عكسيا المغذى  التيارالكهروضوئي الموصل

الليزرَ.  خرج

ِته الشواش او الفوضى تغييرسلوك ُد دوريِ شكلِ إلى فوضويِ مِنْ وقفز  على َيعتم

الكهروضوئي. الحقن تيار في التكبير مقدار على و لليزر البتدائية التشغيل حالة

 لنقل حاملة كأشارة الفوضى او الشواش اشارة استعمال العمل خلل تم 

)   البيانات تحميل ثم الطور قناع باسلوب المعلومات على( ِة رسالة  الشار

ِة. الفوضوي

 لنظام كأساس بينهما التزامن عملية لجراء فوضوييين نظامين بناء تم,   اخيرا     

تم.   اتصالت  نظام خلل المرسلة البيانات  لستخلص الخطوة هذه عمل متكامل

)  شواش الليزري(  . الفوضى

 للتصالت المان عالي كنظام نجاحه وأثبت مختلفة بمعلمات النظام اختبار تم

الضوئية.
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